
PEABs nye pensjonist 
Lage Søgaard (71) har 
vært ansatt i Fagbyggl 
PEAB i nesten 45 år. 
Han gikk av med pen
sjon i 92. 
- Jeg var så heldig å 
få igjen jobben jeg 
liker så godt høsten 
94 på grunn av okt ar
beidsmengde og sam
menslutning i PEAB. 
Jeg kjente de gamle 
rutinene. Men da nye 
rutiner kom, sa jeg til 
meg selv at nå er det 
over og ut. Nå er det 
på tide at nye genera
sjoner setter seg inn i 
nye ideer. 

«Alle kjennl'r Lage,» <(Han 
kjeruler alle.» ,<Han er en 
utrolig hyggt:~lig: nlann.)) 
«Han har mye il fortelle.» «Vi 
savner hanl allerede)}, .. var 
noen av kommentarene p(1 
hOH'dkontorl't i ['FAD da 
['EAll Aktuelt prll\'l1e :\ for
hØft' seg 'itt Dnl Ldge 50-
gaard, som nettopp hadde 
g,'ltt a\' Ined pensjon ettL'f 
bortimot 45 ,lr i firmaet. - Jeg 
var nestl'n redd haiTI da jeg 
begynte i Fagbygg som ung, 
sa Kari MiHoll, 11len etter en 
stund fant jeg ut at han var 
\'t.'rdells snillt?stc Illann! 

H\,l'm l'r l'gl'ntlig denne 
nlannen, Lage Søgaard, som 
ofte blir 1H.'\'nt eller ~itL'rt i 
PEAB? 

Jeg husker .... 
- Jeg begynte i Fagbygg for 
så lenge siden at mange ting 
var helt annerledes den 
gang, sier Lage og begynner 
å tenke tilbake. - Det var i ja
nuar 1953 at jeg begynte som 
timeskriver på Kaldbakken, 
der vi bygde ni blokker. Vi 
skulle være moderne så vi 
hadde et høyttalersystem 
for å rope beskjeder til gut
ta. Det beste var da vi glem
te å slå den av og begynte å 
sladre på kontoret ... 

Gammeldags bedrift 
- For lenge siden, da vi var 
en gammeldags bedrift, 
blandet vi betongen selv på 
anlegget. Senere begynte vi å 
bruke ferdigbetong, slik som 
i dag. Vi hadde en kjempe
stor blandemaskin. En mann 
kasta inn singel, en kasta inn 
sand og den tredje slo inn se
mentsekker, mens den fjerde 
måtte ha på vann. 

- Det er bare vi gamle som 
kjenner til hva Dybergheiser 

er, forbetler Lage Søgaard. 
- På denne tiden hadde vi en 
heis som gikk fra tredje eta
sje og oppover. Den hadde to 
vaiere som trakk. Med den 
ene kunne vi heise kalk
kassa, mens den andre ble 
brukt til murstein. Til første 
og andre etasje brukte vi 
kjempesvære stiger, 1 m bre
de med korte trinn, slik at 
gutta kuune bære opp alt. 
Men en stund etter begynte 
vi med planheissystem, som 
forøvrig ble kopiert fra 
Sverige. Da ble det vesentlig 
lettere ,1 jobbe, konkluderer 
han. 

Bedriftsdemokrati 
- I 70-å rene kom bedrifts
demokratiet inn i bildet, 
forldb Lage. - Norsk 
Bygningsindustriarbeiderfor-

bund, som eide nesten \00');, 
aV Fagbygg, ville være tidlig 
ute med bedriftsdemokrati
et. Allerede i 1973 hadde vi 
valg. Helge Rønning og jeg 
ble valgt inn i det første sty
ret som jeg vet om. Først i 74 
begynte de andre å komme 
etler. Vi prøvde hele tiden ,1 
følge med på firmaets øko
nomi, forteller han videre. 

Velferdsbedrift 
Lage Søgaard husker tiden 
da Fagbygg var først ute 
med å oppfylle kravene til 
velferdsstaten. - Jeg tror vi 
var den første entreprenøren 
med egen bedriftshelsetje
neste som fungerte bra, helt 
til den ble byttet ut med det 
systemet vi har nå. 

- Forbundet som eide 
Fagbygg ble forespurt mye 

ang,il'ndL' brdkker, læregut
ter, lønn under militærtje
nestl', utvidet ferie for de 
eldre m.m. Alt sammen måt
te gå gjennom Fagbygg. Vi 
fikk alle forbedringene og 
ble en bedrift med alle sosia
le goder. 

Idrettslaget 
Alle ,1I1satle ble automatisk 
medlemmer av idrettslaget. 
Lage ble styremedlem der 
og:s,). De viktigstl' sportsgre
nene i 50- og 60-,lra V<lr fot
ball, ski, skyting og friidrett. 
Ettl'r hVl'rt ble det bMe fot
b,,11 og ,ki igjl'l1. 

- Vi haddL' mange fint' ut
flukter og holdt kontakt med 
andre entreprenorfirmaer 
rundt onlkring p{10stlandL't, 
sil'r h<lll. 

~ Del som tiltrakk våre an-
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~dttl' nll'sL, var de årlige be
driftsskirennene vi hadde. 
Alle sammen stilte, og det 
var premier til alle. 
Llmiliefl>nnd var OgSZl vel
dig pllpul,"l'rt. Der stilte alt 
tra to dr og oppover. De n1in
s te ln~1 ttL' bærl's i løypa, men 
dl'! gjordl' ikke noe. 

Fagbyggs fotball-lag gikk 
inn i forste divisjon. Mange 
tidlig"r" I,lndsl,'gsspillere 
begynte ,i johh,' i lirmdL't og 
tross stnrrl' mager og alder, 
h,hldl' dl' forts<llt S.lnSl'l1 for 

fotb(lll i ~l'g. 
- I tiden uten biler hadde 

vi mye mer tid, ler Lage. 
- Da bilene kom hadde 
gutta ikke noe tid mer til å 
drive idrett. Idrettslaget 
vårt begynte å smuldre bort. 

Reiselysten vokser 
1':11 ,llll1l'11 av Llgl'S store in
teresser <.'r feisel". Han har be
st(lndig. V,-'l'rt organisdtor for 

feiser og: utflukter. Han sanl
let interessenter, spesielt 
pt'nsjonister, som hadde tid 
til ~1 reise. Han har organisert 
fire-fem forskjellige reiser til 
Ostl'rri kl', Ungarn, Estl,md, 
Latvia, Litduen og Polen. 
~ LlIl:--. intt'rl'SS(' har alltid 
v,,,rt Øst-Europa. 

- l år har jeg vært 
Tallinn, Riga og St. 
Petersburg. Etterhvl'rt har 
jl·g blitt kjent med folk. Jeg 
h"r blitt godt kjent med en 
ung damc, studt'nt fra 
htl,md. Ilun VM hjl'ipsom 
dpf bortl', S~l vi invitt'fte hen
Ill' hit. Hun h,,, sdt b"de 
S"r!,lI1det og Vl'stlandet, 
Bygde-Norge og Lillestrøm, 
ler Lage og synes Lillestrøm 
er finest siden det er der han 
bor. 

- Reiselysten griper bare 
Ol<.'r og Iner tak i meg, inn
rommer han. - Det passer 
bra, siden jeg har mer tid nå 
som pensjonist. 

Definitivt pensjonert 
- Jeg trodde pensjonisttilvæ
relsen skulle bli så kjedelig, 
sier Lage. - Men det er den 
langt i fra. Jeg får ikke tid til 
å ta den vanlige halvliter'n 
sammen med pensjonistven
nt'r. Jeg flyttet til en leilighet 
i en ny gård i 94. Ble lei av 
snømåking og gressklipping. 
Men nå er det stadig noe å 
ivareta der jeg bor. Vi har 
nettopp avsluttet beising. 
Folk kommer ofte til meg 
med spørsmål angående 
gården. De tror at jeg kan alt 
siden jeg har jobbet i byg
ningsbransjen. Og mye blan
der jeg meg jo borti, innrøm
I1wr v:ir hyggelige pensjonist 
Lage Søgaard. • 
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